
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jana Michalskiego 

na 60. posiedzeniu Senatu 

w dniu 7 sierpnia 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 

1 sierpnia bieżącego roku Polska Agencja Prasowa opublikowała depeszę, z której wynika, że w 2013 r. 

wydatki Narodowego Funduszu Zdrowia na diagnostykę oraz leczenie cukrzycy były o 360 milionów zł niż-

sze niż dwa lata wcześniej. Jak informuje agencja, kwota ta stanowi 22% całkowitego spadku wydatków NFZ 

na refundację apteczną związanego z wprowadzeniem ustawy refundacyjnej. Od 2011 r. jedynie niewielka 

część środków pochodzących z oszczędności została przeznaczona na nowe terapie, których koszt w 2013 r. 

wyniósł łącznie 39 milionów zł. 

Wielokrotnie cytowany w publikacji profesor Krzysztof Strojek, konsultant krajowy w dziedzinie diabeto-

logii, przekonywał, że konieczne jest zwiększenie dostępności leków dla pacjentów z cukrzycą typu 2, w tym 

między innymi długodziałających analogów insuliny oraz leków inkretynowych, dzięki którym lekarze uzy-

skają możliwość leczenia pacjentów w skuteczny sposób. 

W odniesieniu do publikacji zwracam się do Pana z prośbą o następujące informacje.  

Czy spadek wydatków Narodowego Funduszu Zdrowia na diagnostykę i terapię pacjentów z cukrzycą jest 

związany ze spadkiem liczby chorych?  

Czy Ministerstwo Zdrowia dysponuje danymi epidemiologicznymi co do tej grupy oraz prognozami doty-

czącymi liczby diabetyków w kolejnych latach?  

Jaka jest wysokość środków na leczenie cukrzycy przewidziana w budżecie NFZ na 2015 r.?  

Czy Ministerstwo Zdrowia podejmuje działania zmierzające do zwiększenia dostępności leków na cu-

krzycę typu 2? 

Z poważaniem 

Jan Michalski 

 




